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Výpis z 
U S N E S E N Í 

č.20/07 
ze schůze  

Rady města Nový Knín 
17.9.2007 

 
Usnesení č. 1-20/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e   program schůze rady města 
dne 17.9.2007 
 

Usnesení č. 2-20/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

u k l á d á   starostovi města vyvolat jednání 
mezi Dr. Musilem a Městem Nový Knín ohled-
ně opěrné zdi v areálu bývalých komunálních 
služeb Nový Knín. Výsledek jednání by měl 
vést k objasnění a vyřešení výše zmiňované 
věci. 
 

Usnesení č. 3-20/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e   smlouvu o smlouvě budoucí 
mezi Městem Nový Knín a Telefonicou O2 
Czech republic, a.s. o zřízení věcného břemene 
v k.ú. Libčice. 
 

Usnesení č. 4-20/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost p. Mrštíka o 
odprodej pozemku p.č. 111/1 v k.ú. Nový Knín. 
 

Usnesení č. 5-20/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e   rozpočtové opatření 2/2007 co 
se týče změn uvnitř paragrafů dle detailního 
předpisu, který je nedílnou součástí tohoto 
usnesení. 
 
   Ing. Tomáš Havlíček            Dr. Miloš Petřík 
       starosta města                      místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 17.9.2007 
 
 
 

Výpis z 
U S N E S E N Í 

č.21/07 
ze schůze Rady města Nový Knín 

8.10.2007 
 

Usnesení č. 1-21/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
8.10.2007 
 

Usnesení č. 2-21/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  informaci starosty měs-
ta o plnění rozpočtu města za třetí čtvrtletí roku 
2007. 
 

Usnesení č. 3-21/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

u k l á d á  starostovi města předložit na příští 
zasedání rady hospodaření na hřbitovech 
v Novém Kníně ve výdajové i příjmové stránce. 
 

Usnesení č. 4-21/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  provizorní opravu obslužné 
komunikace v osadě Na Červené. 
 

Usnesení č. 5-21/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

r o z h o d l a  neobsazovat volný byt v č.p. 
317. Byt bude sloužit jako záložní pro případ 
havárie.  

Žádáme tímto občany, aby poruchy na veřej-
ném osvětlení hlásili neprodleně na Městský 
úřad Nový Knín a to osobně, nebo na tel. čísle 
318 593 015. Včasné nahlášení poruchy umož-
ní její rychlou opravu.  

Výzva 

Veřejné zasedání 
Zastupitelstva města Nový Knín 

se uskuteční  
ve čtvrtek 22. listopadu  
v jídelně základní školy 

od 19.00 hod. 
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Nový občánek 
Dne 2. 10. 2007 se narodil Tomášek Poslední. 

    Přejeme hodně zdraví jemu,  
                    mamince Šárce Tomášů a tatínkovi Tomáši Poslednímu. 

Dětská herna pro děti 0-5 let ve Hvězdnici 
nabízí každé úterý tyto programy: 

  9:00 – 11:00 hlídání dětí (vycházka, hraní, malování, zpívání aj.) 
14:00 – 17:00 otevřená herna pro děti s doprovodem (hraní, káva, čaj, vedlejší program pro ma-

minky) 
17:00 – 17:45 biblická školička pro nejmenší (biblické příběhy hravou formou-pouze pro zájemce) 

Herna je provozována v rámci projektu Otevřený dům za finančního přispění KÚ Středočeského 
kraje. Veškerý program kromě biblické školičky má nenáboženský charakter.  

                                                                                                   Těšíme se na Vás! 

Kontakty: Mgr. V. Kalusová              Farní sbor Českobratrské církve evangelické Hvozdnice 
          tel. 257 770 336                                                  mobil: 777 203 186                     
e-mail: hvozdnice@evangnet.cz         http://hvozdnice.evangnet.cz 

 Kalíšek 

Letošní Rozsvícení vánočního stromu na 
náměstí Jiřího z Poděbrad připadá na pátek 
7. prosince 2007, a tak bychom Vás chtěli 
tento den pozvat na již tradiční předvánoční 
setkání na našem krásném náměstí. 

Zájemci o kominické práce mohou nahlá-
sit toto na MěÚ, aby zbytečně neplatili ce-
lou cestu kominíka k nám v případě indivi-
duální objednávky. 

                                 MěÚ Nový Knín 

Nejprůchodnější  

půjčky  
na trhu  

pro zaměstnance,  
důchodce, 

OSVČ  a MD. 

Rychlé vyř ízení, 
bez poplatku.  

Nižší  i  vysoké částky. 
Tel.:  777675049  

nebo www.profireal.cz 

Rozsvícení  
vánočního stromu 

Kominické práce 
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Chotilský 
    zpravodaj   

 

Chotilský 
 zpravodaj   

øíjen 2007 
číslo 10 

Společenská kronika  
Jubilanté měsíce listopadu 2007:  

   13. 11.   Jana Kuncová z Křeničné                                 65 let 
   22. 11.   Růžena Zemanová z Chotilska                         83 let 
   30. 11.   Miloslav Kříž z Křeničné                                  60 let 

                            Jubilantům srdečně přejeme hodně zdraví.                                           

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce   
Výňatek ze zasedání zastupitelstva 

obce ze dne 1. 10. 2007 
Zastupitelstvo obce schválilo zejména: 
* opravu vypouštěcího zařízení u Prostřed-

nělhotského rybníka v k.ú. Prostřední Lhota 
* dělení pozemků a odnětí pozemků určených 

k plnění funkce lesa v p.č. 806/5, 505/1, 
806/1 a 807/1 v k.ú. Prostřední Lhota, jedná 
se o pozemky v areálu štoly Josef  

* pokácení 13 ovocných stromů a l lísky na 
poz. u č.p. 8 v Chotilsku v době vegetačního 
klidu 

* prořezání stromů na obecním poz. č. parc. 
462/5 v k.ú. Chotilsku 

* vodovodní přípojku k domu č.p. 45 
v Prostřední Lhotě 

* pokácení l ks smrku a l ks modřínu na parc.č. 
103/8 v k.ú. Hněvšín 

* záměr prodat obecní pozemek parc.č. 476/3 o 
výměře 61 m2 v k.ú. Chotilsko 

* vedení el. přípojky na poz. p.č. 55/3 v k.ú. 

Chotilsko přes obecní pozemek. ZO požaduje 
doplnit žádost plánkem vedení a dalšími údaji 
o přípojce. 

* 5-ti hlasy z přítomných 7 členů (l hlas proti, l 
hlas se zdržel hlasování) schvaluje vstup obce 
do Sdružení místních samospráv o.s. 

* záměr prodat obecní pozemek par.č. 734/8 
v k.ú. Chotilsko o výměře 27 m2 

* smlouvu o pronájmu vlastních zemědělských 
pozemků Zemědělské společnosti Dobříš 

* kupní smlouvu na koupi nemovitosti č.p. 14 a 
pozemků v k.ú. Chotilsko vč. s úhradou kupní 
ceny ve 3 splátkách do roku 2009 

* darovací smlouvu se Svazkem Dobříšska a 
Novoknínska, kterou jsou obci bezplatně pře-
dávány tři prvky informační infrastruktury, 
pořízené v rámci dotačního titulu Integrované 
projekty venkovských regionů z rozpočtu 
Středočeského kraje 

Zastupitelstvo obce zamítlo: 
 * žádost o odkoupení části pozemku č. 407/5 

v k.ú Křeničná                                     -mo- 



 

• Obec Chotilsko pořádá v hotelu Atlantida v Živohošti dne 1. 12. 
2007 od 15,00 hodin pro rodiče s dětmi mikulášskou nadílku 
spojenou s divadelním představením „O Sněhurce“.   
Plakáty na akci budou včas vyvěšeny na vývěskách. 

    S úsměvem, básničkou, říkankou nebo písničkou přijďte za Mi-
kulášem, andělem a čertem strávit sobotní prosincové odpoled-
ne.                                                       -mo- 

Kulturní dům v Sedlčanech uvede: 

* 1. 11. v 19.30 hodin koncert významného houslisty PAVLA ŠPORCLA. V klavírním do-
provodu se představí Petr Jiříkovský. Program koncertu se skládá ze dvou částí. První je z Dvo-
řákových začátků (Sonáta, Nocturno, Capriccio) a druhá z jeho zralého období (zazní slavná 
Sonatina a dále Čtyři kusy od jeho zetě a žáka Josefa Suka). Celý večer provází Pavel Šporcl 
mluveným slovem.     

* 11. 11. v 15,00 hodin pro rodiče s dětmi nedělní divadelní pohádku Honza a drak.  

* 13. 11. v 19,30 hodin pořad písniček a povídání nazvaný „Písničky zpod taláru“,  
  ve kterém se představí populární zpívající právník Ivo Jahelka. 
* 19. 11. bude v koncertním sále Kulturního domu Josefa Suka otevřena prodejní předvánoční 

výstava keramiky Majky Blažejové. Výstava bude otevřena ve všední dny od 9.00 do 16.00 ho-
din a před každým večerním pořadem a potrvá do 20. 12. 2007.   

* 26.11. v 18,00 hodin v sálu kina KD se bude konat cestopisná přednáška mořeplavce Ivana Orla 
pod názvem Viktoria na cestě kolem světa.  
Autentické vyprávění o pětiletém dobrodružství na moři při plavbě s vlastnoručně postavenou 
plachetnicí je spojeno s besedou, promítáním filmu z plavby, tombolou a autogramiádou knihy o 
cestě, která bude na místě v prodeji. Návštěvníci uvidí spoustu dobrodružství a uslyší mnoho 
zajímavého.   
Vstupenky na uvedená kulturní představení lze zajistit v kanceláři předprodeje v Sedlčanech 

nebo telefonem 318 821 158.                                                                                             -mo- 

K u l t u r a 

Kuře na pivu 
Ingredience: 

kuře, 300 g kysaného zelí, 150 g žampionů, 200g anglické 
slaniny, pivo, sůl, celý kmín  

Postup: Zelí pokrájíme, přidáme nakrájené žampiony a anglickou slaninu, důkladně promíchá-
me a touto směsí naplníme. Dáme ho na pekáč, osolíme, hustě posypeme kmínem, trochu podlije-
me pivem a pečeme asi hodinu. Podáváme s bramborovým knedlíkem. 

Pro kuchařinky  
a kuchaříky 

Hotel Atlantida Stará Živohošť – Slapy srdečně 
zve k příjemnému posezení při svíčkách na tra-
diční Martinskou husu. 

Menu: 
Studený předkrm:    Salát z krůtích prsíček         
Polévka:                   Drůbeží kapron                    
Teplý předkrm:        Kuřecí jatýrka na cibulce 

s bramborovými pusinkami 
Hlavní jídlo:             ¼ Martinské pečené husič-

ky - servírovaná s domá-

cími žemlovými knedlíky a 
bílým a červeným zelím 

Moučník:                 Domácí jablečný štrúdl se 
šlehačkou a čokoládovým 
dopingem 

Káva:                       dle individuálního výběru 
 
Menu – celková cena Kč 299,-. Těšíme se na 
vaše objednávky a rezervace na tel. 
724 694 550, e-mail info@hotelatlantida.cz. 

Pozvánka na MARTINSKOU HUSU  
aneb „Husa na Martina a džbán vína…“ 



 

Ohlédnutí za oslavami v Živohošti 

Kdo má zájem o vyčištění komínu a tím 
lepší topení v zimním období, může si objed-
nat na Obecním úřadě v Chotilsku kominíka pana Máru, který přijde cca na konci listopadu na 
obecní úřad pro seznam zájemců o tuto službu. Objednávky volejte na tel. č. 318 543 958, 
318 543 738 nebo přijďte osobně kdykoliv v pracovní dobu na obecní úřad.                               

                        -mo- 

Čištění komínů 

Parforsní hony – dnes Huber-
tovy jízdy patří neodmyslitel-

ně k vrcholu jezdecké sezony. Setkání jezdců na koních a společná projížďka krajinou má kořeny 
v anglických nebo francouzských parforsních honech, tedy štvanicích zvěře.  

Tato šlechtická kratochvíle se provozovala už ve 14. století, možná i dříve. Původně šlo o dost 
rychlé akce, při nichž smečky chrtů sledovaly zvěř. Skupinky jezdců pak štvaný kus dostihly a usmr-
tily. Ve Francii pak štvanice dostaly jistý řád a staly se slavnostnějšími a okázalejšími. Do čela jezdců 
byl postaven „Mástr“, zvěř vypátrávali „Pikéři“, chrty nahradili speciální lovečtí psi. Lovecké hrátky 
se brzy přenesly z Francie do Anglie. Zde byla k tomuto účelu speciálně vyšlechtěna plemena psů – 
bígl, foxhaund. Štvanice na vysokou zvěř se změnila na hony na lišky. Do Čech dorazila móda par-
forsních honů už v 17. století. Velkou zásluhu na tom měl rod Lichtenštejnů.  

Štvanice se v průběhu let změnily v terénní dostihy koní, dnes se již spíše transformovaly 
v poněkud krotkou vyjížďku, při níž štvanou „zrzku“ představuje jeden z jezdců s liščím ohonem na 
rukávu. Dnešní Hubertovy jízdy jsou společenskou událostí, kdy se jezdci ze širokého okolí scházejí. 
Jízda spadaným listím podzimního lesa je pro všechny zúčastněné nezapomenutelným zážitkem. Pro 
zpestření  jsou  na  trase  honu  postaveny  různé  přírodní  skoky  a  na  závěr  bývá  divoká  honička 
za „jezdcem liškou“. Komu se podaří „lišku“ dohnat, stává se králem honu. Tyto sportovně společen-
ské akce se v našem kraji pořádají pravidelně a jsou velmi oblíbeny. V dnešním shonu a přetechnizo-
vaném světě je velmi příjemné na chvíli uniknout do světa přírody. Nádherný pohled z koňského 
hřbetu objevuje stále více lidí mladých, ale i těch dříve narozených.                               -mí- 

Parforsní hony včera a dnes 

1.září 2007 jsme prožili v Živohošti krásný 
den. Slavili jsme výročí první zmínky o Živohoš-
ti - 950 let. Na datum 2007 mě upozornila po 
borotických slavnostech v roce 2003 paní Albína 
Šišková. Povzbudil jsem pana Ing.Miroslava Krá-
le, zda bude ochoten zahloubat se také do farnosti 
živohošťské, aby pro místní i návštěvníky našeho 
kraje byla k dispozici kniha o místě, kam patříme, 
kterým procházíme… Pan Král souhlasil a s pílí 
jemu vlastní se dal do práce. 

Na konci loňského roku, když jsme připravo-
vali plán aktivit ve farnosti, se jevilo nejpříhod-
nější datum - sobota 1.září 2007. (V neděli po 1.
září se totiž v Živohošti slaví posvícení - výročí 
posvěcení chrámu.) Toto jsem sdělil panu staros-
tovi Jiřímu Šťástkovi a společně jsme přemýšleli 
o uspořádání těchto oslav. Na podnět pana staros-
ty jsem začátkem letošního roku pozval pana 
kardinála. A ten, i když měl ve svém diáři večer 
v 17:00 hod. plánovanou návštěvu mariánského 
poutního místa ve svém rodném kraji v Lomci, 
souhlasil s dopolední účastí na našich oslavách 
950 let první zmínky o Živohošti. A protože míst-
ní SDH slavil také své kulaté výročí - 80 let, roz-
hodli jsme se slavit společně. Od ledna jsme se 
pravidelně setkávali na Obecním úřadě 

v Chotilsku a společně připravovali program 
oslav. Pro mne to byla cenná zkušenost - spolu-
pracovat s lidmi dobré vůle. Také jsme mohli 
navázat bližší přátelství a poznat se. Jsem rád, že 
se podařila spolupráce s obcí Křečovice, díky 
které se uskutečnil nádherný koncert Mistra Jose-
fa Suka v našem kostele. 

Veliké díky všem, kteří tyto oslavy připravova-
li. Snad bude na místě nabídnout Vám promluvu 
(homilii) pana kardinála ze slavnostní bohosluž-
by. Ten s jejím zveřejněním na stránkách Chotil-
ského zpravodaje souhlasil: 

 
Drazí bratři a sestry, vážení přátelé! 
V životě člověka jsou okamžiky, kdy slaví 

něco v životě osobním, ale i v životě nějaké ko-
munity, společenství, či obce. V národě se slaví. 
Je totiž důležité, aby všední běh života byl přeru-
šen nějakými chvilkami, kdy se člověk zastaví, 
kdy nechá ostatní starosti stranou, jako by za zá-
dy, kdy se z něčeho raduje. Setká se s přáteli. To 
je pro život člověka velice důležité. A dnešní 
příležitost, příležitost slavit 950 let první historic-
ké zmínky o tomto místě, to je veliká příležitost 
nejen pro Živohošť, ale i pro celé okolí, protože 
Živohošť byla vždycky určitým centrem celého 



 
regionu. Proto mě potěšilo, že pozvánka na tuto 
slavnost byla podepsána čtyřmi dalšími starosty a 
živohošťskou farností. Je vidět – a Vaše přítom-
nost to ukazuje – že tato slavnost má dopad do 
celého širokého kraje. 

Ovšem my jsme dnes pozváni, abychom slavili 
ještě na jiné rovině, nejen na té historické. 

Jistě si při některých příležitostech připomínáte 
celou tu historii: 950 let – tedy v polovině 11. 
století, za knížete Spytihněva. Tehdy byl bisku-
pem v Praze biskup Šebíř a byla to doba, kdy náš 
stát „šel“ mocensky nahoru. Císař byl nějak slabý, 
nebo mladý, nebo ještě chlapec. A tak se Spyti-
hněv snažil svoji moc upevnit. A to ve spolupráci 
s biskupem Šebířem. Uvažovali tehdy získat krá-
lovskou korunu, poněvadž jsme měli jen knížata, 
neměli jsme krále. To byla doba před 950 lety – 
doba úzké spolupráce mezi představiteli civilními 
i církevními. A ke zvýšení slavnostnosti těch 
chvil a toho úsilí tehdy založili kapitulu v Litomě-
řicích u svatého Štěpána. Právě v její zakládací 
listině je zmínka o Živohošti. Málokterá obec má 
tak přesnou zmínku datovanou až na den, kdy 
byla poprvé zmíněna. Většinou se to tak trochu 
tuší, dovozuje z nějakých zmínek, ale takto histo-
ricky danou chvíli první zmínky, to má málokterá 
obec. Když se ohlížíme zpátky na tuto Vaši slav-
nou, 950 let dlouhou historii, můžete mít radost a 
já Vám k tomu blahopřeji. Tady „šel život“ 950 
let. Co všechno Vaši předkové prožívali? Husit-
ské války, třicetiletou válku… Bohatá historie... 
Tedy: můžete být hrdi na toto místo. Můžete být 
hrdi. O sto let později – r. 1241 – je v kronice 
kanovníka vyšehradského zmínka o tom, že tady 
kníže Vladislav slavil Vánoce. A to znamená, že 
se předpokládá, že tu byl kostel, aby mohl slavit 
Vánoce křesťansky. Tady jsou určité mezníky, 
milníky Vaší historie. A je to slavná historie. Mů-
žeme tedy – a proto jsme se sešli – Bohu děkovat 
za 950 let existence a možná ještě víc: abychom 
se z toho radovali. 

Ale člověk potřebuje slavit častěji, nejen jed-
nou za desetiletí nebo století. Člověk se potřebuje 
častěji „vytrhnout“ a vystoupit z civilního, všed-
ního, mnohdy šedého běhu života. Dnes jsme četli 
v prvním čtení z knihy Zjevení svatého apoštola 
Jana o Božím stanu mezi lidmi. Bůh se přiblížil 
k člověku. Postavil stan uprostřed lidí. Přiblížil 
se, aby byl blízko našemu všednímu životu. Po-
zval člověka, nás obyčejné lidi, do společenství 
s ním. Je to něco tak úžasného, co je třeba si zno-
vu a znovu připomínat, že Bůh navštívil nás, lidi; 
že Bůh nám chce být blízko a že nás zve, zvlášť 
při nedělní bohoslužbě, abychom do jeho stanu 
vstoupili. Abychom do jeho blízkosti přišli. Je 
důležité si to uvědomit! 950 let - jistě, to je velká 
věc. Ale uvědomme si i tuto věc: Bůh nás zve do 

svého společenství, přichází k nám, aby nám byl 
blízko, a jedná s námi jako s přáteli. A pozvání do 
stanu Božího je adresováno všem. Na této veliké 
události, že jsme Božími přáteli, že jsme pozváni 
do společenství s ním, do blízkosti Boha, je vidět 
důstojnost člověka. Dnes, v dnešní době, když se 
rozhlédneme po světě, vidíme, že důstojnost člo-
věka je mnohdy ohrožena, ponižována a pošlapá-
vána. Jeden druhého střílí. To, že jsme pozváni do 
Božího stanu a do Jeho blízkosti ukazuje, že má-
me důstojnost. Že lidé, člověk – jeden vedle dru-
hého, máme takovou důstojnost, že nás Bůh zve. 
A z toho vyplývá jedna důležitá věc: jsme si rov-
ni. Není žádný jiný motiv a důvod pro rovnost 
člověka člověku, pro rovnost mezi lidmi, než tato 
důstojnost pozvání do Božího stanu – Bůh nás 
zve do své blízkosti a zve nás jako přátele. 

Tak to čteme i v druhém čtení z listu Efesa-
nům. Svatý Pavel píše do Efesu: Nejste nějací 
přistěhovalci, ale Boží rodina, jste přátelé Boží. A 
tak při této příležitosti slavení historie Vašeho 
místa si uvědomujeme i tuto druhou věc: při příle-
žitosti výročí posvěcení tohoto chrámu slavíme 
velikost a důstojnost, které se nám dostalo. Mys-
lím si, že je důležité si to uvědomovat. Nejsem 
jen tak někdo, kdo je úplně zapomenutý, někde 
v nějaké chaloupce na konci vsi. Jsem ten, koho 
zve Bůh do své blízkosti. Když někam přijede 
nějaký politický činitel, prezident… tak se všichni 
sbíhají, každý si s ním chce podat ruku nebo 
s ním pohovořit. A tady jsme zváni všichni do 
kontaktu, do setkání s tím nejvyšším představite-
lem, který existuje na světě, a to je ON: Bůh. 
V tom je velikost této chvíle, velikost našeho ži-
vota. Chceme u tohoto prostého oltáře děkovat 
Bohu, že nás k této důstojnosti pozval, že nás 
nepřehlíží. Že nám nevyčítá naše hříchy, ale že 
nás zve do své blízkosti, aby nám odpustil. Rád 
bych ve chvíli slavení historie tohoto místa přidal 
právě tento důležitý moment: jsme Boží přátelé, 
jsme Boží děti, máme tuto důstojnost. A tak jako 
děti Boží, přátelé Boží, slavme svůj život nebo 
události v něm. Děkujme Bohu, že nás k této dů-
stojnosti pozval, že nás činí hodné svého přátel-
ství, že On vede iniciativu, aby se s námi setkal. 
Ať je tedy chvíle slavení eucharistie naplněna 
vědomím: Jsem v přátelství s Bohem a Bůh o mně 
ví. Bůh na mě nezapomněl. Bůh s námi mluví 
v těchto čteních Písma – je to rozhovor Boha 
s námi. Ať nás tedy tato duchovní skutečnost na-
plňuje radostí. Nejen dnes, pro tuto chvíli slavení, 
ale pro celý náš život, vždy znovu. 

Ke slavnostní chvíli, ke které jsme se dnes se-
šli, patří ještě i další úkon: posvěcení zvonu nebo 
zvonku – není veliký, ale jistě bude krásně znít. 
Posvěcení zvonu ve chvíli výročí posvěcení kos-
tela. Ke kostelu patří zvon; když je kostel bez 



 

Dne 21. listopadu si připomínáme jeden z méně 
známých svátků. Vznikl v roce 1973, kdy vypukla 
arabsko-izraelská válka a USA v té souvislosti 
uvedly svá vojska do stavu bojové pohotovosti.   

Michael McCormack, tehdy student Harvardské 
univerzity, byl válkou znepokojen a obával se její-
ho dalšího rozšíření. Věděl, že sám proti ní nic 
nezmůže, a tak spolu se svým bratrem Brianem 
přemýšleli, co by mohl udělat každý z lidí. Kdyby 
lidé svým vládcům ukázali, že je lepší spolu mlu-
vit než bojovat, třeba by se něco změnilo 
k lepšímu. A první slovo, které si lidé při setkání 
řeknou, je pozdrav. Proto se bratři Michael a Brian 
McCormackovi rozhodli poslat do všech končin 
světa dopisy se srdečnými pozdravy. Nikomu ne-
vnucovali své myšlenky boje za celosvětový mír. 
Pouze každého adresáta požádali, aby předal po-
zdrav dál, aspoň deseti lidem.  

Od té doby si vždy 21. listopadu připomínáme 
Světový den pozdravů, letos jubilejní, již pětatři-
cátý. 

Pozdravit aspoň deset lidí během jednoho dne – 
to je požadavek Světového dne pozdravů. Je to 
jednoduché či složité? V našem městě možná spíš 
to první. Trochu paradoxně jednodušší než třeba 
v centru mnohem lidnatější Prahy. Ale: když pro-
nášíme slova pozdravů, uvědomujeme si, co vlast-
ně říkáme? Nezdravíme se už tak nějak mechanic-
ky, prostě proto, že nás to v dětství naučili? 
(Pravda, některé z nás třeba nenaučili. A někteří se 
to třeba i odnaučili.) 

Neměli bychom si tedy zkusit obsah našich po-

zdravů uvědomovat aspoň v tento den? Že někomu 
přejeme dobrý den – a ne že si z něj děláme dobrý 
den?  

A co zkusit v tento den poslat pozdrav někomu, 
komu jsme ho už dlouho neposlali? Třeba něko-
mu, s kým jsme se pohněvali? Nebo dokonce ně-
komu, komu jsme ho ještě nikdy neposlali? 

Možná si to vyžaduje určitou dávku odvahy. 
Jenže když ono je opravdu tak potřebné, aby lidé 
spolu komunikovali, aby o sobě věděli víc, aby 
vyráželi i mimo zdi ghett okruhů svých známých. 
Jinak sotva zjistí, že hippíci, pankáči, trampové, 
svědkové Jehovovi, katolíci, buddhisté, ateisté, 
muslimové, svobodní zednáři, atd., jsou taky lidi. 
A že se s nimi dá i mluvit – aspoň pokud rozhovor 
nezahájíme „poněkud netaktickou“ otázkou, jak se 
člověk může stát něčím tak pitomým, jako je hip-
pík, pankáč, tramp, jehovista, katolík, buddhista, 
ateista, muslim či třeba svobodný zednář.  

Jistě, mohou se ukázat i rozdíly. Neshody mezi 
lidmi vznikaly, vznikají a vznikat i budou. Jak 
však řekl Džaváharlál Nehrú: „Každá válka skončí 
jednáním. Proč nejednat hned?“ 
Čím však ukončit tento článek? Možná tím, čím 

se obyčejně začíná. Přeji všem dobrý, příjemný a 
sluncem prozářený den. A nejen letošní Světový 
den pozdravů, středu 21. listopadu. A bez ohledu 
na počasí. 

Miloš Hlávka 
Zdroje: 
http://www.calend.ru/holidays/0/0/108 
http://litina.luzanky.cz/index.php? 

idsekce=6&idclanku=11 
http://www.worldhelloday.org 

zvonu, je jakoby bez srdce. Posvětím tento zvon, 
aby se z věže Vašeho kostela slavnostně rozezní-
val. Když zazní zvon, zvláště v neděli, jeho zvuk 
vytváří slavnostnost té chvíle a je to jakoby hlas 
kostela. Kostel tady stojí; již svou existencí zve 
k návštěvě, ale když se rozezní zvon, jako by ně-
kdo volal: Pojď! Přijď! Jako by připomínal to, o 
čem jsem hovořil: máš důstojnost dítěte Božího. 
Jméno zvonu je: Naše Paní nad Vltavou. Je to vel-
mi příznačné jméno, neboť na druhé straně jezera 
budují trapistky klášter, který bude velkým du-
chovním centrem. To vše posvěcuje tento kraj, 
můžeme říci: požehnaný kraj. V tomto duchu budu 
tedy nyní zvon světit.  

                             (kardinál Miloslav Vlk) 
Snad tato slova našeho biskupa zapadnou do 

našich srdcí a dostanou se i k těm, kteří se oslav 
nemohli účastnit. Jsou připomínkou těch chvil, 
které jsme na Živohošti společně prožili. Tuto slav-
nost nám mohou připomenout i krásné fotografie 
pana Jiřího Kubíka, které jsou k dispozici na Obec-

ním úřadě v Chotilsku. 

A ještě veliké poděkování: 
  -panu Jiřímu Šťástkovi za dar vchodových dveří 

do kostela. 
  -panu Jiřímu Kvasničkovi za dar nového zvonu a 

zvonícího zařízení 
  -obecním úřadům v Chotilsku, Křečovicích, Čími 

a v Novém Kníně za podporu 
  -všem dárcům, kteří se zapojili do mimořádné 

sbírky na opravy živohošťského kostela 
  -hasičským sborům, které se oslav účastnily a je 

také připravovaly 
  -všem obětavým lidem z farnosti, kteří připravo-

vali důstojnou bohoslužbu 
Rád bych svoji vděčnost Vám vyjádřil i pozváním 
právě do živohošťského kostela 8.12.2007, kde o 
slavnosti Neposkvrněného Početí Panny Marie 
v 15.00 hod. bude adventní koncert Svatohorského 
chrámového sboru pod vedením pana Šmolíka. 

            žehná P.Josef Andrejčák O.Cr., farář 

Světový den pozdravů 
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•   V červnu 2007 ukončilo základní školní docházku 46 žáků 9. ročníku naší školy. Všichni žáci 
byli přijati k dalšímu vzdělávání na střední školy a odborná učiliště, z toho 37 žáků na maturit-
ní obory ( tj. 80%). 

•   3. září jsme zahájili výuku v 1. a v 6. ročníku podle vlastního školního vzdělávacího programu, 
ostatní ročníky absolvují dosavadní vzdělávací program Základní škola. 

•   Do 1. třídy naší školy nastoupilo 21 žáků.  
•   17. září si žáci 2. stupně prohlédli výstavu Zahrada Čech v Litoměřicích. 
•   21. září se uskutečnilo projektové vyučování žáků 1. stupně Barevný den (viz dále) 
•   25. září se uskutečnilo projektové vyučování žáků 2. stupně Putování po Kocábě se zaměřením 

na historii trampského hnutí. 
•   1. října žáci 6. ročníku absolvovali srovnávací testy SCIO. 
•   1. října zahájily činnost kroužky školního klubu: florbal (1. stupeň), angličtina (2. třída), 4 krouž-

ky práce s počítačem pro 1. stupeň, výtvarné činnosti (1. stupeň), sportovní hry (1. stupeň), 
aerobic, žurnalistický kroužek (vydává školní časopis), hra na zobcovou flétnu, sportovní hry 
pro 2. stupeň. 

•   5. října žáci 1. stupně zhlédli v sokolovně hudební pohádku s ekologickou tématikou. 
•   9. října žáci 9. tříd navštívili Národní muzeum v Praze. 
•   11. října proběhlo finále školního turnaje ve florbalu chlapců 6. – 9. ročníku. 
•   15. října se uskutečnila Drakiáda žáků 1. stupně, žáci 5. třídy, 7.A a 9.A besedovali o komunit-

ním plánu Dobříšska. 
•   16. října žáci 6. třídy a 7.B navštívili muzeum Špýchar v Prostřední Lhotě a rozhlednu na Mokrs-

ku (obojí vstupné zdarma, děkujeme touto cestou Obecnímu úřadu v Chotilsku). 
•   17. října se uskutečnil v terénu projektový den Cesta do pravěku žáků 6. třídy .  
•   23. října žáci 9.B navštívili v rámci programu volby povolání Úřad práce v Příbrami.  

                                                                                 Dr. Miloš Petřík, ředitel školy  

Okénko ze školství 
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Projektové vyučování na téma Podzim probíhalo na 
1. stupni ZŠ Nový Knín dne 21. září 2007. Každá 
třída měla předem určenou jednu z barev podzimu a 
úkolem pro třídní kolektivy bylo přijít tento den v oblečení dané barvy. Téma podzimu se prolínalo 
všemi předměty. Děti se seznamovaly s lidovými pranostikami, sestavily příběh O zelené hrušce, 
vymýšlely krátké básničky a říkanky. Povídaly si o měnící se přírodě, o práci, která je třeba udělat 
na poli a na zahradě. V dalších hodinách žáci vyráběli koláže z přírodnin a mozaiky z barevných 
víček (zvláštní poděkování patří rodičům, kteří pomohli při shánění materiálu). Koláže budou použi-
ty pro výzdobu školy, vybrané práce a fotografie z průběhu celého dne jsou vystaveny v hale základ-
ní školy. 

           Naděžda Beldíková,tř. učitelka 4. třídy  

Vedle Mašků býval hostinec U Černého koně, jehož majitelem byl p. Brožík. Do lokálu se vchá-
zelo průjezdem a pak vpravo po několika schůdcích. Ústním podáním se tradovalo, že zde pobýval i 
Jan Neruda, když jezdil za svou láskou Annou Holinovou, dcerou komorníka velmistra Řádu křižov-
níků s červenou hvězdou. Pan velmistr totiž často trávíval své dny na faře ve Starém Kníně a je na-
snadě, že komorník pobýval s ním, samozřejmě i s dcerou Annou. Co tedy Nerudovi zbývalo, než 

aby za svou láskou putoval 
až do Knína. Jak časté a jak 
dlouhé byly tyto pobyty ne-
lze zjistit. Záznamy neexistu-
jí. Byly-li nějaké, pravděpo-
dobně shořely při požáru 
hostince v září r. 1930. Po-
kud se pamatuji, v místech 
lokálu měl později papírnic-
tví p. Špína, nyní, jak všichni 
víme, je to „květinka“ man-
želů Matějíčkových. Chodí-
me si sem pro noviny, květi-
ny, různé drobnosti pro oži-
vení domácností, krmivo pro 
ptactvo apod. Matějíčkovi 
zde i v prvním poschodí byd-
lí.  
Nevím komu patřil sousední 
domek, nyní s obchůdkem 

módního zboží pí. Fialové, ale býval zde potravinářský obchod manželů Tancibudkových – my, teh-
dejší školáci, jsme sem o přestávce v 10 hod. docházeli povinně na mléko. Snad to tehdy financovala 
školní rada. 

Sousední dům, na jehož postranní stěně je sotva viditelný nápis „Pilnáček – mýdlo prima“ doka-
zuje, že zde právě ve 30. letech minulého století bývala drogérie p. Šafra – všimněte si zbytků 
schůdků v chodníku – jsou součástí bývalého vchodu do obchodu. Fa. Pilnáček existovala v Hradci 
Králové (p. Pilnáček byl dokonce starostou tohoto města). Tato firma kromě mýdla vyráběla též 
svíčky; pro pivovarnické sklepy jich můj otec odebíral celé bedny, protože do sklepů nebyla zavede-
na elektřina, svítilo se svíčkami. Mělo to své kouzlo toto kmitavé světlo odrážející se na stěnách vy-

Muzeum Nový Knín si Vás dovoluje pozvat na 
prodejní výstavu tradiční vánoční výzdoby z 1. poloviny 20. století. V prvních třech dnech výstavy 
bude možno vidět tradiční řezbářské práce z Příbramska. Výstava bude zahájena 7. prosince 2007. 

Zpátky do starých časů 

Obchody, obchůdky, hostince, hospůdky ... 3. část 

 

Pohled na kostel a bývalou lávku přes Kocábu. 

 Barevný den 



 

V neděli 21.října byl prvním turnajem otevřen V.ročník 
Staropramen ligy v křížovém mariáši, hraném v novo-
knínském hostinci „U Růžičků“. O první mistrovské body 

se utkalo dvacet hráčů ze širokého okolí /Hořovicko, Sedlčansko, Benešovsko a Příbramsko/, 
z toho pouze, slovy, čtyři hráči z Nového Knína. 

Oproti minulým ročníkům nastala podstatná změna v hodině zahájení, začínalo se od 10,00 ho-
din. Na pěti hracích stolech se do oběda sehrála dvě soutěžní kola. Po obědě se zbývající dvě kola 
hrála od třinácté hodiny. 

Na čtvrtém místě zachraňoval čest novoknínských barev F.Urner ziskem 9 bodů / 45,-Kč. Bron-
zovou příčku obsadil se ziskem 9 b./ 111,50 Kč B.Novák z Malé Hraštice /Příbramsko/. Druhé 
místo vybojoval J.Kučera z Bystřice /Benešovsko/, 10 b./ 105,- Kč, který je novoknínským rodá-
kem. Štěstěna se tentokrát přiklonila k obhájci mistra ligy Š.Kačníkovi z Podluh /Hořovicko/, který 
triumfoval ziskem 10 b./ 118,- Kč. Podrobné výsledky jsou k nahlédnutí v našem hostinci nebo je 
možno je zaslat zájemcům elektr. poštou. Další, v pořadí druhý, turnaj je vyhlášen na neděli 25.
listopadu, opět od 10.oo hodin.  

Do té doby mají dost času na potrénování všichni, kteří dnes uspěli menším bod. ziskem. Do ko-
nečných výsledků bude započítáno pouze pět turnajů, a tak se dá vše ještě napravit. 

Tím končím a těším se na shledanou po příštím turnaji. 
Nový Knín 21.10.2007 / brf / 

Měsíčník Novoknínský zpravodaj. 
Číslo 10/2007 vyšlo v Novém Kníně dne 30. října 2007. 

Ministerstvem kultury ČR evidováno pod číslo MK ČR E 10608. 
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČO 00242888 
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 Mariáš 

tesaných do skály.  
Ale vraťme se na náměstí. Po p. Šafrovi prodejnu využíval p. Slatina. Prodával zde hlavně por-

celánové nádobí. Pak nastoupila pobočka Příbramské spořitelny, jejíž prokurista p. Bayer byl vyni-
kajícím hudebníkem, který v Kníně zorganizoval třicetičlenný orchestr. Ale toto je téma pro článek 
o hudebním životě 
v Kníně. 

Dalším obchůdkem 
v téže budově bylo papír-
nictví p. Jana M. Klimen-
ta, které nás, školáky, 
zásobovalo vším potřeb-
ným. Kromě toho zde byl 
velký výběr pohlednic 
k nejrůznějším příležitos-
tem, u některých je do-
konce uveden jako vyda-
vatel sám p. Kliment. 
Zajímavý je pohled od 
Kocáby ke kostelu ještě 
se starou lávkou, před-
chůdkyní betonového 
mostu (viz. fotografie). 
Jan M. Kliment se jako 
starosta Sokola intenzivně účastnil veřejného života. 

Zůstaňme ještě na náměstí, v jehož středu je kamenná kašna z r. 1837 a čtyři lípy, pravděpodob-
ně vysazené se vznikem kašny. Jedna z nich bohužel zahynula výjimečným suchem v r. 1947. Ško-
da jen, že nyní vlivem těžkého automobilového provozu a vlivem posypových chemikálií odejde i 
druhá lípa.            

 

Kácení čtvrté lípy u kašny na náměstí. 

  J. Nešutová 



 

 Příloha - fotografie k článku "Barevný den" 

Žákyně 2. třídy při práci na mozaice (foto mp)  


